## содержание / contents

i	От редакции	1
	Introduction	
•	ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА	
	INTERVIEW	
	<b>Л.Ю. Михеева.</b> НУЖНО ПЕРЕВЕСТИ СУПРУЖЕСКИЕ ОТНОШЕНИЯ ИЗ ВЕЩНОГО ПРАВА В ОБЯЗАТЕЛЬСТВЕННОЕ	8
	L.Yu. Mikheeva. IT IS NECESSARY TO CONVERT THE MARITAL RELATIONS FROM RIGHTS IN REM TO RIGHTS IN PERSONAM	
	COELITAE VOMMENTARIMA OVOGERTOR	
	СОБЫТИЕ. КОММЕНТАРИИ ЭКСПЕРТОВ	
	THE EVENT. COMMENTS OF THE EXPERTS	
	ПИЛОТНОЕ ПОСТАНОВЛЕНИЕ ЕСПЧ ПО ПРОБЛЕМЕ	
	ДОМАШНЕГО НАСИЛИЯ В РОССИИ — ВЗГЛЯД ИЗ ЕВРОПЫ	16
	Комментарии М. Филатовой, Д. Грязновой, М. Давтян, Е. Кузнецовой	
	PILOT RULING OF THE EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS ON DOMESTIC VIOLENCE IN RUSSIA — A VIEW FROM EUROPE	
	Comments by M. Filatova, D. Gryaznova, M. Davtyan, E. Kuznetsova	
	IN MEMORIAM	
	IN MEMORIAM	
	Памяти Н.Н. Вознесенской	27
	In Memory of N.N. Voznesenskaya	

### **ТЕМА НОМЕРА: РЕФОРМА СЕМЕЙНОГО ПРАВА**

TOPIC OF THE ISSUE: FAMILY LAW REFORM

<b>Н.В. Тригубович, О.А. Хазова, С.Ю. Чашкова, Е.А. Чефранова.</b> О КОНЦЕПЦИИ СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА,		
РЕГУЛИРУЮЩЕГО ОТНОШЕНИЯ ДЕТЕЙ И РОДИТЕЛЕЙ	28	
N.V. Trigubovich, O.A.Khazova, S.Yu. Chashkova, E.A. Chefranova. ON THE CONCEPTION OF IMPROVEMENT OF LEGISLATION ON CHILD-PARENT RELATIONSHIP		
Е.Ю. Петров. ПРАВА ПЕРЕЖИВШЕГО СУПРУГА	39	
E.Yu. Petrov. SPOUSE'S INHERITANCE RIGHTS		
<b>С.Ю. Чашкова.</b> ПРОБЛЕМЫ АЛИМЕНТНОГО ОБЯЗАТЕЛЬСТВА РОДИТЕЛЕЙ И ДЕТЕЙ: ЧАСТНОПРАВОВОЙ И ПУБЛИЧНО-ПРАВОВОЙ АСПЕКТЫ	46	
S.Yu. Chashkova. PROBLEMS OF THE ALIMONY OBLIGATION OF PARENTS AND CHILDREN: PRIVATE AND PUBLIC LEGAL ASPECTS		
<b>Е.А. Чефранова.</b> ИМУЩЕСТВЕННЫЕ ПРАВА НЕСОВЕРШЕННОЛЕТНИХ: НАПРАВЛЕНИЯ СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ	56	
<b>E.A. Chefranova.</b> PROPERTY RIGHTS OF MINORS: DIRECTIONS FOR IMPROVEMENT OF THE LEGAL REGULATION		
<b>Н.В. Тригубович.</b> ПЕРЕМЕЩЕНИЕ РЕБЕНКА (ПЕРЕМЕНА МЕСТА ЕГО ЖИТЕЛЬСТВА) ОДНИМ ИЗ РОДИТЕЛЕЙ ЗА РУБЕЖ И ВНУТРИ СТРАНЫ	67	
N.V. Trigubovich. INTERNATIONAL AND DOMESTIC CHILD RELOCATION		
<b>О.А. Хазова.</b> ПОНЯТИЕ СОЦИАЛЬНОГО РОДИТЕЛЬСТВА В КОНТЕКСТЕ РОССИЙСКОГО СЕМЕЙНОГО ПРАВА	77	
O.A. Khazova. THE CONCEPT OF SOCIAL PARENTHOOD IN THE CONTEXT OF RUSSIAN FAMILY LAW		

## содержание / contents

	дискуссионный клуб	
	DISCUSSION BOARD	
	<b>Г.А. Есаков.</b> ПРЕЮДИЦИЯ В УГОЛОВНОМ ПРОЦЕССЕ: МАТЕРИАЛЬНО-ПРАВОВОЙ ВЗГЛЯД	87
	G.A. Esakov. RES JUDICATA IN CRIMINAL PROCEDURE TAKEN FROM SUBSTANTIVE CRIMINAL LAW VIEWPOINT	
	ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА	
	LEGAL CHRONICLE	
	I. Платок с синей каемочкой. <i>С.Л. Будылин</i>	95
	II. Новеллы уголовно-процессуального права 2021 года: сны и явь. <i>С.А. Пашин</i>	101
	III. Конституционный Суд о коттеджных поселках и не только о них. О.П. Плешанова	104
	IV. Новый процессуальный Пленум Верховного Суда. В.Б. Румак	106
	V. Крах инициативы о QR-кодах. <i>С.Г. Коновалов</i>	108
	I. A blue-bordered handkerchief. S.L. Budylin	
	II. Novelties of criminal procedure law 2021: dreams and reality. S.A. Pashin	
	III. Constitutional Court on housing estates and beyond. O.P. Pleshanova	
	IV. New procedural Plenary resolution of the Supreme Court. V.B. Rumak	
	V. Collapse of the QR-code draft law. S.G. Konovalov	
盫	ПРЕСС-РЕЛИЗ	
	PRESS RELEASE	
	Признание профессионального сообщества— самое ценное достижение для любого юриста	112
	Recognition by the Professional Community Is the Most Valuable Achievement for Any Lawyer	

# 3AKOH

<b>А.А. Иванов.</b> ГЛОССЫ К «ГЛОССЕ» — СТ. 1 ГК	11
A.A. Ivanov. A GLOSS ON 'GLOSSA' — ARTICLE 1 OF THE CIVIL CODE	
<b>К.И. Скловский.</b> ОТКАЗ ЗАКАЗЧИКА ОТ ДОГОВОРА НА ОКАЗАНИЕ УСЛУГ С УСЛОВИЕМ <i>ТАКЕ OR PAY</i>	13
K.I. Sklovskiy. CUSTOMER'S WITHDRAWAL FROM A SERVICE CONTRACT WITH TAKE-OR-PAY CLAUSE	
<b>Е.В. Сильвестрова.</b> БРАК ДВОЙНОЙ РЕГИСТРАЦИИ В СОВРЕМЕННОМ ПРАВОСЛАВНОМ КАНОНИЧЕСКОМ ПРАВЕ	14
E.V. Silvestrova. DOUBLE CELEBRATION MARRIAGE IN MODERN ORTHODOX CANON LAW	
А.В. Разгильдеев. ЭКОНОМИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ В НАЛОГОВОМ ПРАВЕ: ФОРМИРОВАНИЕ АНТИУКЛОНИТЕЛЬНЫХ СУДЕБНЫХ ДОКТРИН В ПРАКТИКЕ ВЕРХОВНОГО СУДА РФ	15
A.V. Razgildeev. ECONOMIC ANALYSIS IN TAX LAW: FORMATION OF ANTI-AVOIDANCE JUDICIAL DOCTRINES IN THE PRACTICE OF THE SUPREME COURT OF THE RUSSIAN FEDERATION	
ЗАРУБЕЖНЫЙ ОПЫТ FOREIGN EXPERIENCE	
В.А. Белов. АМЕРИКАНСКИЕ ВНЕШНЕТОРГОВЫЕ ДЕФИНИЦИИ (AMERICAN FOREIGN TRADE DEFINITIONS) ОТ 16.12.1919 И 30.07.1941 В СИСТЕМЕ АКТОВ ЧАСТНОПРАВОВОЙ УНИФИКАЦИИ (вводный комментарий и русский перевод)	16
V.A. Belov. AMERICAN FOREIGN TRADE DEFINITIONS OF 16.12.1919 AND 30.07.1941 IN THE SYSTEM OF SOFT LAW ACTS (Introductory Commentary and Russian Translation)	

🚣 ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

THEORY AND PRACTICE